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Protokół  
 

            ze wspólnego posiedzenia 4 stałych komisji rady, odbytego w dniu 07 listopada 
2012 roku w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Gnojnie. 
Posiedzenie trwało od godz. 9.15 do godz. 13.45. 
Zgodnie z załączonymi listami obecności w posiedzeniu uczestniczyło 13 radnych 
(nieobecny – radny Jarosław Szymański) oraz przewodniczący rady gminy – pan Piotr 
Terlecki, wójt gminy – pani Jolanta Stachowicz, sekretarz gminy – pan Piotr Bębas, 
skarbnik gminy – pani Ilona Piwowarska, a w części obrad: podinsp.ds. podatków         
i opłat – pani Helena Mularczyk, podinsp. ds. księgowości budżetowej – pani Maria 
Małasińska, podinsp. ds. księgowości podatkowej – pani Grażyna Musiał oraz prawnik 
– pan Mariusz Grunt. 
Obradom przewodniczył radny Stanisław Wesołowski – przewodniczący Komisji 
Planowania, Budżetu i Finansów. 
 

Prządek posiedzenia: 
 

1. Otwarcie posiedzenia. 
2. Wyrażenie opinii o projektach uchwał w sprawie: 

- obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego, 
- określenia stawek podatku od nieruchomości, 
- stawek podatku od środków transportowych, 
- zwolnień w podatku od nieruchomości oraz w podatku od środków  

              transportowych, 
           - zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe 
             odprowadzenie ścieków na terenie Gminy Gnojno w 2013 roku, 
           - naliczania opłat za śmieci. 
 
Do punktu 1-go. 
 
              Otwarcia wspólnego posiedzenia dokonał radny Stanisław Wesołowski – 
przewodniczący Komisji Planowania. 
 
Do punktu 2-go. 
 
             Projekt uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru 
podatku rolnego objaśniła pani skarbnik i poinformowała, że średnia cena skupu żyta 
wzrosła w stosunku do roku 2011 o 1,68 zł za 1 dt. 
Projekt ww. uchwały zakłada wzrost podatku rolnego, w porównaniu z rokiem 2012,   
o 12,50 zł z 1 ha przeliczeniowego (45,00 zł za 1 dt) oraz o 25,00 zł z 1 ha fizycznego. 
Radny Kazimierz Banasik zaproponował pozostawienie kwoty podatku rolnego na 
poziomie z ubiegłego roku. 
Pani skarbnik w odpowiedzi stwierdziła, że w związku z powyższym nie powinno się 
również zmieniać stawek pozostałych podatków (od nieruchomości, od środków 
transportowych) oraz opłat za wodę. 
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Pani Helena Mularczyk (na wniosek kilku radnych) wyjaśniła różnicę pomiędzy 
hektarem przeliczeniowym a hektarem fizycznym. Stwierdziła, że hektary 
przeliczeniowe ustala się dla gruntów gospodarstw rolnych według klasy gruntu (klasy 
bonitacyjnej), okręgów podatkowych i rodzaju użytków rolnych. Natomiast hektary 
fizyczne są to grunty pozostałe, które nie stanowią gospodarstwa rolnego. 
Przewodniczący rady kontynuując temat zaproponował wzrost podatku rolnego            
o 12,5% i zwolnienie, zgodnie z wcześniejszą obietnicą, z podatku od nieruchomości 
od budynków mieszkalnych. 
Radna Maria Woźniak argumentowała, że bieżący rok jest szczególnie niekorzystny 
dla rolników – niskie ceny skupu płodów rolnych, brak dodatkowych wpływów            
z budżetu państwa i wysoka inflacja. Dlatego uważa, że proponowany wzrost podatku 
rolnego o 12,5% jest zbyt drastyczny i będzie stanowił dodatkowe obciążenie,  i tak 
już skromnych, domowych budżetów. 
W wyniku dyskusji radni wypracowali consensus i zaakceptowali jednogłośnie (13 
radnych głosowało „za”) podwyżkę podatku o 5 zł z 1 ha przeliczeniowego (5% 
wzrost w stosunku do ubiegłego roku) oraz o 10 zł z 1 ha fizycznego. Natomiast 
podatek od nieruchomości (§ 1 pkt 2 lit. a) postanowili pozostawić na niezmienionym 
poziomie (0,48 zł od 1 m2  powierzchni użytkowej). 
         Proponowane stawki podatku od nieruchomości – zgodnie z załącznikiem – 
przedstawiła pani skarbnik. 
W wyniku dyskusji ustalono: 
- § 1 pkt 1 lit. a –    0,78 zł od 1 m2 powierzchni, 
- § 1 pkt 1 lit. b –    2,50 zł  "      "            "         , 
- § 1 pkt 1 lit. c –    0,20 zł  "      "            "           (bez zmian), 
- § 1 pkt 2 lit. a –    0,48 zł  "      "            "           (bez zmian), 
- § 1 pkt 2 lit. b – 18,72 zł  od 1 m2 powierzchni, 
- § 1 pkt 2 lit. c –    8,50 zł    "     "             "        ,  
- § 1 pkt 2 lit. d -     4,19 zł    "    "             "         , 
- § 1 pkt 2 lit. e -     3,90 zł    "    "             "         ,  
- § 1 pkt 3         -           2%. 
Radny Stanisław Wcisło oznajmił, że materiały otrzymane przez radnych powinny 
zawierać stosowne objaśnienia. Następnie zapytał, o jaką kwotę wzrosną w roku 
przyszłym wpływy do budżetu z tytułu podwyższenia podatków. 
Pani skarbnik odpowiedziała, że o około 10.000,00 zł. 
Wychodząc naprzeciw prośbie pani dyrektor SP ZOZ w Gnojnie – pan 
przewodniczący rady zaproponował, aby radni i sołtysi przeznaczyli na zakup 
spirometru, aparatu do EKG i defibrylatora równowartość jednej diety. Sam 
zadeklarował przeznaczenie na wymieniony cel zryczałtowanej diety miesięcznej       
w kwocie 800 zł. 
           Podatek od środków transportowych został podwyższony o 2% (projekt 
zakładał 4% wzrost) w zaokrągleniu do pełnej złotówki. „Za” głosowało 12 radnych 
(radny Stanisław Wcisło był nieobecny na sali obrad i nie brał udziału w głosowaniu). 
           Zgodnie z sugestią pani skarbnik dotychczas obowiązująca uchwała w sprawie 
zwolnień  w podatku  od nieruchomości oraz w podatku od środków transportowych 
nie uległa zmianie; zwolnienie nie dotyczy Zakładu Gospodarki Komunalnej. 
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           Zatwierdzenie taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe 
odprowadzenie ścieków na terenie Gminy Gnojno w 2013 roku. 
           Kalkulację kosztów przedstawiła pani Maria Małasińska – podinsp. ds. 
księgowości budżetowej. 
           W wyniku dyskusji ustalono następujące stawki: 
- za 1m3 wody dla gospodarstw domowych, jednostek OSP, jednostek organizacyjnych 
gminy oraz DPS w Gnojnie – 2,50 zł (radna Maria Woźniak wnioskowała                     
o ewidencjonowanie ilości wody zużytej przez OSP do gaszenia pożarów), 
- za 1m3 wody dla podmiotów gospodarczych – 3,30 zł, 
- stała opłata abonamentowa – 2,00 zł (bez zmian), 
- za 1m3 odprowadzonych ścieków z gospodarstw domowych, jednostek 
organizacyjnych gminy oraz DPS w Gnojnie – 4,00 zł, 
- za 1m3 odprowadzonych ścieków od podmiotów gospodarczych – 4,50 zł. 
Do w./w. stawek należy doliczyć podatek VAT. 
          Radna Maria Woźniak zwróciła się z pytaniem, czy za wodę zużytą do budowy 
boiska w Gnojnie zapłacono z budżetu gminy, czy był założony podlicznik do 
opomiarowania wody. 
Na pytanie udzielił odpowiedzi pan przewodniczący rady, który stwierdził, że               
z informacji jaką uzyskał w ZGK wynika, że wykonawca boiska nie płacił za pobór 
wody. 
Następnie pani radna wnioskowała o zamieszczenie w uzasadnieniu do przedmiotowej 
uchwały kalkulacji wszystkich kosztów, z uwzględnieniem wynagrodzeń 
pracowników ZGK. 
Zaproponowała ponadto wprowadzenie zmiany w regulaminie dostarczania wody         
i odprowadzania ścieków, polegającej na zwiększeniu wysokości kary za nielegalny 
pobór wody i nielegalne odprowadzanie ścieków. Sugerowała, aby informację na ten 
temat przekazać odbiorcom przy wymianie liczników. 
           Pani wójt poinformowała natomiast, że na najbliższej sesji każdy radny otrzyma 
wyciąg z operatu dotyczący uporządkowania gospodarki wodno-ściekowej na terenie 
gminy.  
          Ustalenie opłat za śmieci. 
          Pani skarbnik przekazała informację, że podatek śmieciowy na terenie gminy 
będzie wprowadzony z dniem 01. lipca 2013 roku. Według wstępnych ustaleń opłata 
za wywóz odpadów segregowanych wyniesie 6,00 zł plus VAT od 1 osoby 
zamieszkałej daną nieruchomość. Liczba osób zostanie ustalona na podstawie 
deklaracji złożonej przez właściciela nieruchomości. 
Wpływy do budżetu z tego tytułu wyniosą 179.000 zł (za okres 6 miesięcy), a w skali 
roku – 331.272 zł netto. 
          Radny Stanisław Wcisło zapytał, co ze śmieciami z cmentarzy. 
          Pani wójt w odpowiedzi stwierdziła, że zgodnie z zarządzeniem opłata za 
przyjęcie odpadów komunalnych niesegregowanych na składowisko w Raczycach 
wynosi 205 zł za 1 tonę. 
         Kontynuując temat gospodarki odpadami prawnik – pan Mariusz Grunt 
poinformował, że rada będzie zobligowana podjąć następujące uchwały: 
- w sprawie regulaminu utrzymania czystości w gminie (sugerował, aby uchwałę 
podjąć w miesiącu grudniu), 
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- w sprawie sposobu naliczania opłat za śmieci (stawka minimalna 6,00 zł od osoby), 
- w sprawie ustalenia wzoru deklaracji podatkowej, 
- w sprawie szczegółowego sposobu świadczeń, które gmina daje mieszkańcowi          
w zamian za wniesioną opłatę (dokument koresponduje z regulaminem). 
W odpowiedzi na pytanie pana przewodniczącego pan prawnik stwierdził, że 
mieszkańcy powinni się zaopatrzyć w worki i pojemniki na śmieci we własnym 
zakresie. Gmina może dokonać zakupu akcesoriów dla wszystkich, w ramach 
posiadanych środków, po czym je odsprzedać lub użyczyć. Dane na temat 
częstotliwości odbioru odpadów będą zawarte w regulaminie.        
           Przed zakończeniem posiedzenia pani wójt poinformowała radnych, że z dniem 
01. stycznia 2013 roku nastąpi likwidacja ZGK. Dodała, że pracownicy zakładu 
zostaną wchłonięci w struktury Urzędu Gminy stając się pracownikami 
poszczególnych referatów, natomiast radny Jerzy Kwiecień będzie pracownikiem 
GZOS. 
          Wpisując się w poruszoną przez panią wójt tematykę – radny Stanisław Wcisło 
wnioskował o wykoszenie (przed zimą) trawy na boisku Balicach. 
Pani wójt poinformowała, że planowany jest zakup kosiarki samojezdnej, do której 
można doczepić akcesoria (np. pług do odśnieżania). Sprzęt będzie wykorzystywany 
do utrzymania terenów zielonych na boiskach. 
           Ponieważ zostały wyczerpane wszystkie punkty wspólnego posiedzenia stałych 
komisji rady – radny Stanisław Wesołowski podziękował wszystkim za przybycie, po 
czym dokonał jego zamknięcia. 
 
Na tym protokół zakończono i podpisano. 
 
Protokolant:                                                           Przewodniczący Komisji Planowania, 
B. Czarnecka                                                                      Budżetu i Finansów 
                                                                                          Stanisław Wesołowski 
                                                                               Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 
                                                                                            Kazimierz Banasik 
                                                                               Przewodniczący Komisji Rolnictwa, 
                                                                               Gospodarki Żywnościowej, Handlu 
                                                                               i Usług oraz Ochrony Środowiska 
                                                                                             Tomasz Pasternak 
                                                                               Przewodniczący Komisji Zdrowia, 
                                                                               Socjalnej, Oświaty i Kultury 
                                                                                              Krzysztof Musiał 
 
           
 
                 
    


